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ČESKO: V pořadu Českého rozhlasu se odehrála debata mezi europoslankyní KSČM Kateřinou
Konečnou a nezávislým senátorem Pavlem Fischerem, v níž každý vyjádřil svůj názor na to, jak by se
stát měl chovat vůči vakcínám, které nezískaly povolení EU. Zatímco Konečná si myslí, že by dnes
měla být využita každá příležitost, Fisher trvá na ostražitosti.

Evropská agentura pro léčivé přípravky (EMA) zahájila průběžné hodnocení ruské vakcíny Sputnik V,
ale povolení k použití na evropském trhu by vakcína mohla při příznivém vývoji dostat nejdříve za
dva měsíce. Kateřina Konečná je však přesvědčena, že při sledování účelu o co nejrychlejší a co
největší proočkovanost české populace je nutné shánět vakcínu „kde se dá“.

„Národní zájem České republiky je dnes očkovat, a to jakoukoliv vakcínou, která je k
dispozici. Jestli Rusko prodává Sputnik do padesáti zemí, tak klidně i Sputnikem,“
prohlašuje europoslankyně.

Nezávislý senátor Pavel Fischer souhlasí, že očkovat je priorita: „Ale musí to být prověřenými
vakcínami. Prioritou je bezpečnost občanů České republiky.“

Konečná však namítá, že lidé chtějí zodpovídat za svou bezpečnost samostatně, neboť jsou schopni si
z řady informací udělat vlastní názor na to, jaká vakcína se jim v tomto ohledu nejvíc hodí.
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„V České republice je ne malá skupina obyvatel, kteří západním vakcínám prostě nevěří.
Jestli věří čínské vakcíně nebo Sputniku, tak jim proboha umožněme, aby se mohli
naočkovat, protože každý očkovaný člověk se počítá,“ tvrdí Konečná.

„Z komunikace s lidmi vím, že existují tisíce těch, kteří žádají o očkování jen ruskou vakcínou. Tak
jim dejte šanci, zvlášť ve chvíli, kdy německé, rakouské, srbské nebo chorvatské či slovenské autority
ji povolují,“ vyzývá europoslankyně.

Senátor Fischer si ale myslí, že aplikování neprověřené vakcíny bez evropské certifikace nese příliš
vysokou míru rizika pro stát.

„Očkujeme tím, co má potřebný štempl od úřadů, protože jde také o důvěru občanů, že stát hlídá
kvalitu nejen léků a nepustí sem něco, co nemá rodný list. A v současnosti čínská ani ruská vakcína
žádný rodný list nemají,“ konstatuje senátor.

 

Komunistka v každém případě věří, že přijde doba, kdy nebude problém, aby si lidé vybírali vakcíny,
kterými chtějí být očkováni. „A nebude to dlouho trvat. Dejme opravdu šanci těm, kteří jiným
vakcínám nevěří. Zůstane nám tu třeba 300 tisíc občanů, kteří budou chtít být očkováni ruskou
vakcínou v létě, tak jim dejme příležitost.“

Fischer ale stále trvá na tom, že „nejsme v supermarketu“.

„Jedná se o zdraví občanů a za to někdo nese odpovědnost. Také máme prezidenta, který
nerespektuje pravidla, protože říká Státnímu ústavu pro kontrolu léčiv, co má povolit. To
ale není práce prezidenta, ten má respektovat rozdělení pravomocí a odpovědnosti. Za
prezidenta ručí vláda a mě překvapuje, že si to nechá líbit,“ pohoršuje se Fischer.
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